
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-10-13, § 13 

 

 Tid: 13 oktober 2009 kl 16.30 – 16.45 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 13 oktober 2009 

  

Ulla Hamilton Annika Ödebrink 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

 

Tord Bergstedt (M)  

Anna C Kullendorff (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S) tjänstgörande 

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Ted Ell, Staffan 

Forsell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt 

borgarrådssekreteraren Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus 

Thulin från roteln. 



  

 
 § 13 

Nationell plan för transportsystemet 2010 – 2021 samt 

Miljökonsekvensbeskrivning. Svar på remiss 
Dnr T2009-300-02792 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton 

m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg (KD): 

 

1 Kontorets förslag godkänns. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Nämnden instämmer i kontorets huvudbudskap gällande såväl de nationella planerna 

som Länstransportplanen för Stockholms län är att betona att den regionala planen och 

de nationella planerna utgör ett paket som gemensamt syftar till att genomföra 

betydande delar av Stockholmsöverenskommelsen. 

 

Inom ramen för åtgärdsplaneringen ryms dock inte hela Stockholmsförhandlingen . Det 

är för resultatet avgörande att de objekt i förhandlingen som faller utanför ramarna i 

denna planperiod prioriteras i nästkommande.  

 

Nämnden ser det som allvarligt att både Hamnstrategi- och 

Kombiterminalsutredningens förslag att ett antal terminaler och hamnar, enligt förslaget 

till nationell plan, ”skall prioriteras för statlig medfinansiering till anslutande 

infrastruktur i åtgärdsplaneringen”. Detta är i strid mot regeringens och riksdagens 

beslut i den transportpolitiska propositionen, som innebar att man slog fast att 

nackdelarna med ett utpekande övervägde fördelarna. 

 

Därutöver framhålls i planen att hamnarna Västerås och Köping är av särskild 

betydelse. Dessa godtyckliga utpekanden skapar ytterligare osäkerhet för hur staten och 

berörda myndigheter verkligen ser på den viktiga resurs som övriga terminaler och 

hamnar utgör i Sverige. Både Stockholms inre hamnar och Nynäshamn/Norvik är 

anläggningar som omsätter betydligt större godsmängder, passagerarantal och därmed 

ekonomiska värden än vad många av de utpekade terminalerna gör. Regering och 

riksdag bör nu klargöra statens syn på terminalernas framtida betydelse och roll i den 

proposition som ska reglera dessa frågor. 

 

Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets, exploateringskontorets, miljöförvaltningens och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende den 24 

september 2009. I utlåtandet föreslås följande: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorens 

 gemensamma utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

 



  

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg 

 (KD) ställer sig bakom ett eget förslag till beslut. (se beslutet) 

 

2) Annika Ödebrink m fl (S) föreslår följande: 

1 Kontorets förslag godkänns i huvudsak. 

2 Nämnden uttalar att spårprojekten i Stockholmsöverenskommelsen 

 genomförs. 

3 Därutöver anförs följande: 

 

Det är uppseendeväckande att flera spårprojekt saknas i förslaget till nationell plan 

och att den borgerliga majoriteten helt passivt åser detta fast möjligheter till 

förhandlingar funnits under hela 2009 med regeringen. Majoriteten struntar i 

Stockholmsöverenskommelsen. Majoriteten vägrar också låna pengar via 

riksgälden till viktiga infrastrukturinvesteringar. Däremot lånar man gärna till 

driften av statens verksamhet genom bland annat att låna till skattesänkningar för 

främst de mest välbeställda i landet.  Denna bakvända politik kan väljarna med 

klokhet stoppa nästa val. 

 

3) Ledamoten Mats Lindqvist (MP) och ledamoten Kajsa Stenfelt (V) föreslår 

 följande: 

1 Som svar på remissen anförs följande: 

 

Huvudmålen för alla trafiklösningar i Stockholmsregionen måste vara lägre 

utsläpp, minskade bilköer och bättre kollektivtrafik. Ingenstans i planen ställs den 

strategiskt viktiga frågan om den omfattande satsningen på nya vägar är förenlig 

med miljömålen. Transportsektorn står för en stor del av de miljöskadliga 

utsläppen och ska därför omstruktureras för att uppnå nationella och 

internationella miljömål. En kraftfull satsning på spårutbyggnader är därför 

nödvändig. 

 

De omfattande vägsatsningarna i planen strider mot målet att minska trafikens 

negativa klimatpåverkan och äter upp utrymmet för nödvändiga spårutbyggnader. 

Storskaliga motorvägsbyggen är gammalmodiga trafiklösningar utan förankring i 

dagens klimatdebatt, och planerna på bl.a. Förbifart Stockholm måste därför 

skrinläggas. I Stockholmsöverenskommelsen har parterna enats om en rad 

miljömål, bl.a. att minska CO2-utsläppen från trafiken fram till  2030 med 30%. Vi 

ser ingen möjlighet att uppnå dessa mål om man står fast vid att bygga Förbifart 

Stockholm. 

 

Angelägna objekt från Stockholmsförhandlingen som nu fallit bort är t.ex Spårväg 

Syd, Nynäsbanans fortsatta dubbelspårutbyggnad, tunnelbanan mellan Odenplan 

och Karolinska samt utbyggnad av spårväg mellan Solna och Universitetet. Vi 

instämmer med kontoret i dess bedömning att Spårväg Syd har en viktig funktion 

för att knyta ihop söderort på tvären och att den har en regional 

utjämningsfunktion för att minska skevheten mellan norra och södra Stockholm 

avseende socioekonomiska förhållanden. Dessa angelägna objekt skulle kunna 

finansieras om Förbifart Stockholm utgick ur planen. Vår slutsats blir därför att 

avvisa planen.  

 



  

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) 

och Anders Broberg (KD). 

 

Reservation 

Annika Valeskog m fl (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


